
 

LOVAČKI SAVEZ PRIMORSKO-GORANSKE ŽUPANIJE 
51 000 Rijeka, F. Račkog 1 

IBAN: HR0324020061100124407;  Matični br.  0990906; OIB 26905084421;  tel. 374-263;  fax. 051-373-591;  
mob. 099-60 60 624;    E-mail:  ls.primorsko-goranske@hls.t-com.hr; Web: www.lovacki-savez-pgz.hr  

 

ZAPISNIK 
10. sjednice Izvršnog odbora  Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije, održane 

08.07.2016. god. s početkom u 13,00 sati u prostorijama LOVAČKOG SAVEZA u Rijeci, F. 
Račkog 1.  

 
Prisutni: J. Malnar, M. Linić, I. Bolonić, T. Tondini, B. Miklić, M. Brakuza, B. Curl,  
V. Crnković, D. Babić, M. Mauhar i M. Šepić 
Odsutni: D. Mušćo, Z. Perić i M. Gašparac (svi opravdano)  
Ostali prisutni: B. Marković 
 
 
 
DNEVNI RED: 

1. Verifikacija Zapisnika 9. sjednice IO-a 
2. Informacije o Javnom pozivu za prijavu programa (projekata i aktivnosti) unapređenja 

i razvoja lovstva u 2016. godini 
3. Pripreme za obrazovanje u lovnoj 2016/17. godini 
4. Izvještaj s povjerenstava i komisija održanih između dvije sjednice 
5. Različito 

 
Dnevni red je jednoglasno prihvaćen. 
 

Prije početka sjednice Izvršnog odbora, predsjednik dr. sc. J. Malnar uputio je izraze  
sućuti povodom smrti majke M. Mauhara, člana Izvršnog odbora. M. Mauhar se svima 
zahvalio na podršci te prisustvovanju na sahrani. 
 
Ad. 1.  

Dr. sc. J. Malnar ukratko je informirao prisutne u Javnom pozivu kojeg je raspisala  
Primorsko-goranska županija u svezi  prijave programa (projekata i aktivnosti) unapređenja i 
razvoja lovstva u 2016. godini. Na Javni poziv javilo se 23 lovačka društva/udruga (od 41 
članice) - na 36 programa/projekata (najviše za izgradnju, adaptaciju i rekonstrukciju 
lovačkih kuća), Lovački savez PGŽ-e na 4 programa/projekata. 

U komisiji za raspodjelu tih sredstava nalaziti će se pet članova; od toga četiri člana iz  
Primorsko-goranske županije te jedan član iz našeg Saveza, tajnik B. Marković. 

Napomenuo je da Primorsko-goranska županija više neće Lovački savez PGŽ-e  
sufinancirati preko Ugovora, već ćemo se za sva potrebna sredstva ubuduće i mi javljati na 
raspisane Javne pozive, kao i naše članice. 

Priupitao se zašto ostalih 18 članica nije podnijelo bar jedan zahtjev, bar za  
aktivnosti koja ne iziskuju velika financijska sredstva (kao to su: nabavu strojeva i alata za 
održavanje lovišta, nabavu zaštitnih sredstava /mehanička i kemijska/ za sprečavanje šteta 
od divljači, nabavu mjernih uređaja za ocjenjivanje trofeja, izradu i održavanje web 
stranica...). 

D. Babić je informirao prisutne da je LD“ Lipov vrh“ Severin-Lukovdol zakasnio na  
natječaj, tako da nisu iskoristili mogućnost sufinanciranja projekata. 

J. Malnar je rekao da treba obratiti pozornost na rokove raspisane natječajima, da se  
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ne desi da sva potrebna dokumentacija dođe nakon posljednjeg datuma. Uvjeren je da 
pojedine članice ni ne znaju da postoji ovakva mogućnost sufinanciranja aktivnosti, bez 
obzira što ih i Savez obavještava o raspisivanju od strane Primorsko-goranske županije. 

M. Brakuza je napomenuo da se LD „Košutnjak“ Novi Vinodolski nije mogao javiti na  
raspisani natječaj, zbog blokiranog računa, te se nada da će ovaj problem vrlo brzo riješiti, te 
se javljati na buduće javne pozive. Prije navedenog problema, javili su se na 3 raspisana 
javna poziva, te izražavaju zadovoljstvo sa načinom sufinanciranja aktivnosti od strane 
Primorsko-goranske županije. 

B. Miklić je informirao prisutne da se financijska sredstva, u pojedinim županijama  
dijele na tri mjere: na investicije u lovišta kroz objekte, na investicije u nabavu divljači, te 
oblik pomoći u funkcioniranju lovačkih društava/udruga. Kod nas se vrši samo sufinanciranje 
aktivnosti naših članica. Pitao se da li bi bilo dobro da se, prema Županiji, podnese zahtjev 
da se određena sredstva raspodjele, pogotovo prema članicama koja nisu dovoljno 
financijski stabilna, kako bi im se olakšao rad, a ostala sredstva putem Javnog poziva, kako 
je to već provedeno u praksi. 

J. Malnar je napomenu da se na sastancima sa Županijom raspravljalo i o tom pitanju,  
ali su oni odbacili tu mogućnost pomoći lovačkim društvima/udrugama. Dodao je da smo, 
kao Savez, nekoliko stepenica iznad mnogih županija u Hrvatskoj, te da bi nas to vratilo 
korak unazad, kad bi socijalan elemenat bio zastupljen. Mi pomažemo našim članicama, 
koliko možemo. zato je ponovno apelirao da se i ostale članice uključe u javne pozive, kako 
bi se svi projekti i programi uspjeli realizirati. 

M. Šepić se nadovezao da grad Bakar također na isti način sufinancira lovačka  
društva/udruge, kroz javne pozive, te je zaključio da je taj način korektniji i konkretniji. 

M. Linić je podsjetio da je takav način sufinanciranja propisan zakonskim osnovama. 
Radi se o strogo namjenskim sredstvima koja treba opravdati ne samo računima, već i 
ostalom propisanom dokumentacijom. Treba razmatrati koje su nam aktivnosti prioritetne, te  
informirati Županiju da propiše natječaje za predložene programe/aktivnosti. 

J. Malnar je napomenuo da Savez ima jako dobre odnose sa Županijom, za razliku od  
mnogih ostali županija, koje vrlo malo ili uopće ne sudjeluju u sufinanciranju njihovih članica. 
Članice koje se redovito javljaju na Javne pozive, izvršile su značajne radove u svojim 
lovištima, napose oko lovačkih kuća, osmatračnica, hranilica, pojilišta... Neka društva imaju 
vrlo male članarine, pa su im prihodi vrlo mali, a ništa ne traže i ne javljaju se na natječaje ili 
od Saveza ne traže nikakvu pomoć, pa se pita kako funkcioniraju. Npr. LD „Orebica“ Krk je 
izgradilo sedam lovačkih kuća, mnoga društva u Gorskom kotaru su na sličnom putu, dok se 
za pojedina društva niti ne čuje. Sva društva koja su se javila na Javni poziv, dobiti će 
određena sredstva od Županije. 

 
Ad. 2. 

Predsjednik Stručnog savjeta za obrazovanje i kulturu T. Tondini informirao je  
prisutne o obrazovanju kadrova u lovstvu. Napomenuo je da se povjerenstvo nije uspjelo 
sastati po predviđenom rasporedu, zbog nemogućnosti većine članova Savjeta, no 
telefonskim kontaktima se raspravljalo o Planu obrazovanja, koji je i usuglašen. Bazira se na 
prethodnim planovima, te je predloženo da seminar za lovce (u trajanju od 125 sati) i 
lovočuvare (u trajanju od 40 sati) započne 16. rujna 2016. godine. Završetak se planira 
16.11. (terenska nastava). Prvi ispitni rok održati će se 19. i 20. studenog, a drugi 3. i 4. 
prosinca. Rezervni rok planira se u veljači 2017. godine. 

Seminar za ocjenjivače trofeja započeti će 19. veljače 2017. godine a ispit je planiran  
4. ožujka 2017. godine. Po potrebi, ovisno o željama lovačkih društava/udruga, održati će se 
i seminar i ispit za prvi pregled divljači, a o mogućem terminu će sve članice na vrijeme biti 
obaviještene. 



 3

 
 

J. Malnar se nadovezao da bi bilo dobro da svako društvo/udruga ima bar jednog  
pregledača. Podsjetio je prisutne da puno budućih lovaca svoje školovanje odradi u 
privatnim školama, na što mi ne možemo utjecati, te je podsjetio da neka lovačka 
društva/udruge i dalje takvim privatnim školama ustupaju svoje prostore, bez obzira na 
prijedlog Lovačkog saveza PGŽ-e da to ne čine. 

T. Tondini je posebno pohvalio posljednji naraštaj novih ocjenjivača trofeja, koji su  
pokazali iznimno znanje, te se nada da će takvih polaznika biti i ubuduće. 

J. Malnar se nadovezao da su naši predavači vrlo iskusni, te da naša predavanja traju  
šest tjedana, dok u privatnim školama traje jedan ili dva dana, pa je upitno znanje takvih 
kandidata. 

M. Mauhar se nadovezao da, prema njegovom iskustvu, kandidati koji su položili ispit  
u Savezu, pokazuju puno veće znanje od kandidata, koji su isti ispi položili u privatnim 
školama, te pohvalio rad naših predavača/ispitivača. 

D. Babić je informirao prisutne da u njegovom društvu, pri odabiru ocjenjivača, važnu  
ulogu ima gdje je kandidat položio ispit, te, naravno, poznavanje navedene tematike. 

Upitao je da li je moguće da se izradi jedan mali priručnik za praktičnu primjenu za  
prvi pregled divljači, na bazi predavanja dr. sc. Tibora Andreanszky-og, te uputio pohvale na 
vođenju njegovih predavanja. 

J. Malnar je odgovorio da Izdavački savjet pokrene inicijativu da se takav priručnik u  
konačnici objavi. Nadovezao se da će Savez i dalje držati renome kojeg ima u obrazovanju, 
bez obzira što je interes u opadanju. 

M. Mauhar je zaključio da takva situacija nije samo kod nas, već da brojnost lovaca  
opada i u drugim državama. 

Plan obrazovanja za lovnu 2016/17 godinu je jednoglasno prihvaćen. 
 
Ad. 3. 

Ovu točku Dnevnog reda otvorio je predsjednik Povjerenstva za lovačka odlikovanja,  
informirajući prisutne da je pristiglo 26 zahtjeva iz 4 lovačkih društava: 3 odlikovanja I. reda, 
10. odlikovanja drugoga reda i 13. odlikovanja 3. reda. Napomenuo je da je LD „Kamenjarka“ 
Mali Lošinj obilježilo 70-tu obljetnicu društva u mjesecu travnju. Zaključeno je, da je 
greškom, Igoru Klekoviću, članu LD „Vepar“ Bribir, dva dodijeljeno odlikovanje II. reda, te da 
će taj propust biti ispravljen. 

Napomenuo je da lovačka društva dostavljaju preveliki broj zahtjeva, mnogo više  
nego što to propisuje Pravilnik, pa se povjerenstvo muči koje prihvatiti, a koje ne. 

J. Malnar je čestitao nanapomenuo da pojedina društva ne vode brigu o  
odlikovanjima, te ne prate obavijesti i ne čitaju propisane pravilnike. Nakon obilježavanja 
obljetnica, postave pitanje da li mogu dobiti odlikovanja s obzirom da su imali obljetnicu. 
Treba čitati pravilnike, koji su dostavljeni svim članicama, u slučaju nerazumijevanja uvijek 
mogu kontaktirati Savez. 

Prijedlozi za lovačka odlikovanja su jednoglasno prihvaćeni. 
 

Ad. 4. 
 

M. Šepić je informirao članove Izvršnog odbora da je ekipa Lovačkog sveza PGŽ-e  
osvojila 1. mjesto na natjecanju u lovnom streljaštvu u Istri, u organizaciji LS Istarske 
županije, na kojem su se natjecali i članice Istarskog saveza, kao i policijske uprave iz Istre 
te gosti iz Senja i Slovenije. 
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Napomenuo je da će se, od slijedeće godine, u program lovnog streljaštva organizirati  

natjecanje u gađanju vepra u trku, te da treba isti izgraditi kod nas. LS Istarske županije je to 
učinilo, uz napomenu da oprema nije skupa, već treba ishodovati podosta dokumentacije da 
se taj projekt realizira. 

S obzirom da se natjecanja u lovnom streljaštvu i lovnoj kinologiji poklapaju, potrebno  
je izvršiti korigiranje kalendara natjecanja. 

Također je predložio, da se umjesto A. Babića, koji je preminuo, za člana u  
Povjerenstvo za lovno streljaštvo imenuje Vladimir Babić. 

Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 
J. Malnar je odgovorio da ćemo probati, kroz javne pozive Županije pokušati dobiti  

određena sredstva za izgradnju opreme za natjecanje u gađanju vepra u trku, jer Lovački 
savez financijski neće moći osigurati potrebna sredstva. Znatna sredstva izdvajaju se već za 
organizaciju svih županijskih natjecanja u lovnom streljaštvu svake godine.  
 
Ad. 5. 
 

I. Bolonić je podsjetio prisutne, da lovačka društva/udruge ne preuzimaju divljač koja  
je stradala u prometu, prema napucima Hrvatskog lovačkog saveza, jer preuzimanjem 
odgovornost za nastalu štetu  ide na lovozakupnika. 

J. Malnar se nadovezao da se lovačka pojedina društva/udruge ne drže tih naputaka,  
neovisno o informiranju na tu temu svih članica od strane našeg Saveza, kao i putem 
Lovačkog vjesnika. Ponovno je naglasio da lovačka društva/udruge ne preuzimaju 
stradalu divljač na prometnicama. U tim slučajevima proslijedit nastalu situaciju nadležnoj 
općini, nadležnom komunalnom uredu i veterinarskoj inspekciji.  

B. Miklić je informirao prisutne da je imao takve slučajeve, ali je oštećenicima objasnio  
situaciju, te ih uputio prema onima koji vode brigu o prometnicama. Veterinari se odazivaju 
na sakupljanje mačaka i pasa, dok ih ostale životinje ne zanimaju. Zato se moramo držati 
naputaka Hrvatskog lovačkog saveza. 

B. Curl je u kontaktu sa veterinarskim inspektorom R. Vičevićem, koji je ujedno i  
lovac, razgovarao na tu temu, i također došao do zaključka da se tako stradala divljač, na 
preuzima. 

J. Malnar je podsjetio sve članove da je sudska praksa, zbog tih razloga, presuđivala  
protiv lovozakupnika, ali  su se presude počele mijenjati, te zbog toga treba biti principijelan 
u provedbu svih naputaka HLS-a. 

M. Brakuza je podsjetio prisutne da je prije dvije godine dostavio dopis u svezi  
uklanjanja lisice iz naseljenog mjesta, kojeg je tajnik Saveza proslijedio svim članicama, te 
da nakon pridržavanja toga dopisa, više nema problema o odgovornosti. 

M. Linić je rekao da su svi oni, koji se nisu pridržavali, preuzeli krivnju i na taj način  
bili odgovorni za nastalu štetu. 

J. Malnar je podsjetio prisutne da je prije 3 mjeseca poslan dopis u svezi izrade  
LGO-a za zajednička županijska lovišta, ali da je odaziv bio slab (svega 12 zahtjeva), te 
podsjetio da vrijeme ide, te da ostali zainteresirani što hitnije dostave podatke (ako žele) 
da se krene u izradu novih LGO-a. Nakon dostave podataka, svako društvo će imenovati 
stručnu sobu koja će biti kontakt za stručnu službu HLS-a. 

Također je napomenuo da će uskoro biti raspisan (krajem mjeseca srpnja) natječaj za 
lovišta VIII/102 „Rab“ i VIII/129 „Dubračina“, te da se zainteresirani na vrijeme jave na 
natječaj. 
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Sastanak je završio u 14,30 sati. 
 
 
                                           Dobra Vam kob, 
 
 

                Tajnik:                                                                                       Predsjednik: 
      
                                                                                                                                                               
  Bojan Marković, dipl.ing.šum.                                                             Dr. sc. Josip Malnar   
 
 


